
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde dagsorden 
Mandag den 23.11.2020 

JYL matrikel 
Der er sandwich fra kl. 17:30-18:00 
Møde fra kl. 18:00-21:00 
Indkaldt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Indbudt 

Forældre: Jesper Rasmussen, Jesper van 
Vliet Tews, Samuel Rütsou, Grethe 
Fuglsang, Brit Sejersbøl Hansen, Kenneth 
Plejdrup, Benjamin Salvad, Michael 
(suppleant) 
 
Medarbejdere: Pernille, Signe 
 
Elever: Marie 
 
Eksterne:  
 
Ledelse: Brian Venneberg, Allan Christian 
Kristensen 
 
 

Afbud Jesper Rasmussen 

Møde-
leder 

 Referent Allan 

Punkt Sag Referat 
 

1. 
 
Godkendelse af ref 
 

Rettelser til referat af d.22. okt. 2020 
 
Punkt 5 vedr. lejrskoler: Alle lejrskoler skal ikke 
nødvendigvis foregå i Danmark. 
  
Punkt 7: der går 6 klasser ud og der kommer 4 
klasser ind! 
 
Punkt 9 :Skolelederen opfordrer til at 
skolebestyrelsen arbejder med sikker skolevej 
 
Med disse rettelser er referatet godkendt. 

 
2. 

 
Godkendelse af dagsorden 
 

Dagsorden godkendt. 

3. Meddelelser fra elevråd Der har ikke været afholdt elevrådsmøde siden 
sidste bestyrelsesmøde. 

4. Orientering omkring corona situation, 
Hjemsendte klasse, medarbejdere.  
Orientering omkring handleplaner 

I forrige uge blev afdeling BAU ramt, da en vikar fik 
konstateret Corona, dette medførte hjemsendelse 
af flere klasser og personaler. Skolelederen blev 
ligeledes ramt i forrige uge, hvilket medførte 
hjemsendelse af flere personaler. I sidste uge blev 



 

 

afdeling JYL så ramt, da vi måtte hjemsende en af 
9. klasserne. Vi har handleplaner vi følger, uanset 
om det er en personale eller en elev der rammes.  

 
5. 
 

Orientering omkring hjemtagelse af elever 
til K-klassen samt N-holdet som en del af 
skolens udførelse af handleplanens 
elementer. (Handleplan vedhæftes) 

Der er offentliggjort rapport der fastslår at elever i 
almen tilbud har langt større sandsynlighed for at 
komme videre i uddannelsessystemet, end børn i 
specialtilbud.  
 
Den nye struktur betyder at vi har mulighed for at 
hjemtage flere børn til K-klassen samt N-holdet. 
Samt at vi kan benytte dette tilbud som alternativ til 
at ”udsende børn” til specialskoler. K – klassen er 
godkendt som specialklasse. Der er igangsat 
hjemtagelse af flere børn pr. 1. januar 2021. I den 
forbindelse ansættes medarbejdere der har høj 
grad af erfaring. 
 
Bestyrelsen er bekymret og efterspørger hvorledes 
skolen sikrer den pædagogiske kvalitet ved 
hjemtagelse, samt stiller spørgsmålstegn ved at, 
der er et økonomisk motiv ud over et pædagogisk, 
for hjemtagelse af børn. 
 
Bestyrelsen beder skolen sikre, at alle børn der 
hjemtages, hjemtages til et godkendt specialtilbud, 
hvorfor der indstilles til forvaltningen at denne 
bringer det videre på politisk plan. 
 
Bestyrelsesformanden ser det som en fordel at der 
godkendte specialtilbud på Nordskolen. 
 
Forvaltningen er tilfredse med den model vi 
anvender, og beder øvrige skoler i Roskilde 
kommune om at kigge på den model vi anvender 
ved hjemtagelse. 
 
Den økonomiske del af handleplanen følges, en 
afgørende faktor i fremtiden er naturligvis elevtallet, 
og dermed antallet af personale. 

 
6. 
 

Nordskolens struktur. Optagelse af 
drøftelse fra ekstraordinært 
skolebestyrelsesmøde 

 

Skolebestyrelsen er bekymret over skolens struktur 
og indvirkningen af den økonomiske handleplan. 
Der synes at mangle et politisk perspektiv med 
skolen og sammenlægningen.  

7. Borgmestermøde med skolebestyrelsen d. 
3 dec.  

 

Formanden får mandat til at udarbejde oplæg med 
udgangspunkt i ovenstående – som bestyrelsens 
fælles udgangspunkt for borgmestermødet. Der 
indkaldes til ekstraordinært bestyrelsesmøde d. 1. 
december 2020. 
 
Borgmestermødet d. 3. december kan evt. blive 
udskudt til senere på måneden. 
 



 

 

8. Orientering fra  
Formand  
Skoleleder 
Orientering om covid-19 
Medarbejder 

 

Skoleleder: 7. årgang på BAU skal evt. 
sammenlægges fra 3 til 2 klasser. Følger samme 
proces som 6. årgang på JYL,  
 
Den store julefrokost er i år aflyst, vi laver nogle 
mindre sammenkomster i den enkelte teams. 
 
Medarbejder: der opfordres til at undersøgelsen 
omkring social kapital besvares af den enkelte 
medarbejder.  
 
Formand: Henvendelsen fra 6B har udløst et møde 
med årgangen og ledelsen. Formanden forventer at 
bestyrelsen modtager et referat af dette møde. 

9. Evt. Brit har deltaget i online møde med organisationen 
”Skole og forældre”. Deltog i en workshop omkring 
hvordan man får politikerne i tale.  

   

   


